

## Forum on social cohesion, interfaith harmony in June

**Felicia Choo**

The first international conference in Singapore on social cohesion and interfaith harmony will take place from June 19 to 21 at the Raffles City Convention Centre. President Halimah Yacob said yesterday.

The International Conference on Cohesive Societies will bring together local and international thought leaders across academia, government, religious groups and the civic sector to share their experiences and ideas as well as collaborate and encourage people to rally their own communities to develop social cohesion, she said.

It will be organised by the S. Rajaratnam School of International Studies and supported by the Ministry of Culture, Community and Youth.

"The purpose of the conference is very clear... to bridge the divide and to ensure that we build a more cohesive society," said Madam Halimah, who was speaking on the sidelines of her visit to the Chinese Development Assistance Council in Tampines. She had first mooted the idea last year.

"It is also to ensure that we strengthen trust among the communities and this is important because we saw what happened in Christchurch, therefore we cannot overemphasise the importance of cohesion and harmony."

"This is always a work in progress, there will always be new threats... so it is an effort we must constantly invest in."

She urged all Singaporeans to engage and understand other communities and faith cultures.

Madam Halimah also addressed concerns about a survey published on Thursday by the Institute of Policy Studies (IPS) in which 15 per cent of 1,800 residents in Singapore said they found Muslims threatening.

"There is so much disinformation and false narratives about Islam spread in the media and online by Islamaphobes that these have caused some to fear Muslims," she said.

"I think what IPS needs to do is probably follow up and drill down a lot more as to why there is that apprehension or concern," she added, encouraging people to reach out to the Inter-Religious Organisation if they are uncertain about other faith communities.

She lauded how communities in New Zealand came together to support one another, after a white supremacist attacked two mosques in Christchurch, killing 50 people and injuring 42.

"The important thing is to invest during times of peace, not to scramble when something happens. We cannot be complacent," Madam Halimah said.

[feliciac@sph.com.sg](mailto:feliciac@sph.com.sg)

## 邀国内外领袖前来分享经验

# 我国6月首办凝聚社会国际大会

哈莉玛总统昨早走访淡滨尼华社自助理事会后宣布，凝聚社会国际大会将于6月19日至21日在莱佛士城会议中心举行。这是我国第一次举办类似主题的高层级会议。

卢凌之 luz@sph.com.sg

我国将在6月下旬举办首届国际社会凝聚力和宗教和谐大会，广邀国内外领袖参与，分享各国打造宗教及社会和谐的经验。

哈莉玛总统昨早走访淡滨尼华社自助理事会后宣布，凝聚社会国际大会（International Conference on Cohesive Societies，简称ICCS）将于6月19日至21日在莱佛士城会议中心举行。

这将是我国第一次举办类似主题的高层级会议。大会旨在为来自世界各地的学术、政府、宗教及公民等领域的思想领袖与专家提供交流平台，分享知识与经验，高讨宗教间的关系对社会和谐的影响、国家与社会如何跨越不同群体塑造共同身份等议题，最终弥合分歧，加强社群间互信。

总统受访时指出，近年兴起的宗教极端主义与恐怖主义正威胁世界各国安全，因此大会的举行来得适时且必要。“重要的是，要在平时时期就有所投入，而不是等到事情发生时手忙脚

乱。我们不能掉以轻心，每个社会都面临极端主义的威胁。”

哈莉玛总统也认为，我国多年来致力营造一个多元种族、宗教及文化的和谐社会并卓有成效，这已成为岛国的独特之处及强项。“我们可以分享我国的经验，也能与其他国家相互学习。”

南洋理工大学拉惹勒南国际关系研究院（RSIS）与支持机构文化、社区及青年部正进行大会筹备工作。据本报了解，大会预计有来自世界各地约600名代表参加。

去年5月总统首次公开提议举办这项大会时曾表示，希望大会声量能比肩我国常年举办的大规模国际防务安全论坛——香格里拉对话会。

### 调查：15.6%受访者认为回教徒是威胁

李光耀公共政策学院政策研究所（IPS）本月28日发表的一项调查报告显示，1800名受访者中有百分之15.6认为回教徒是威胁。与组屋居民相比，持上述看法者以私宅居民居多，引起一片哗然。

总统对此回应称，政策研究



哈莉玛总统昨早走访淡滨尼华社自助理事会，并为参加儿童启蒙阅读计划（kidsREAD）的小朋友讲故事。华助会执行理事长卜清锺（后排左一）与华助会董事孙雪玲（后排右一）也在场。（吴伟国报）

所应跟进调查，深究造成部分国人不安的原因。另一方面，回教恐惧症者在媒体和网络上传播诸多回教的虚假信息，导致一些人

惧怕回教徒。

“对全体国人来说，如果你对某一个宗教团体存有疑虑，应该主动去了解更多相关资讯，例

如预约团体导览服务，这只是一通电话的事。了解新加坡回教的最好方式就是参观和谐中心（Harmony Centre），想认识本

地所有10大宗教，可以拜访新加坡宗教联谊会（Inter-Religious Organisation，简称IRO）的中心。”

## S'pura bakal anjur sidang keharmonian agama, perpaduan sosial antarabangsa yang dicetus Presiden Halimah



**MENDEKATI MASYARAKAT:** Presiden Halimah Yacob (kanan) berkunjung ke pusat Majlis Bantuan Pembangunan Masyarakat Cina (CDAC) yang terletak di Tampines sebagai sebahagian usahanya mendekati masyarakat, dan berinteraksi dengan kanak-kanak yang menghadiri program anjuran kumpulan bantu diri tersebut. – Foto CMG

► **NUR HUMAIRA SAJAT**  
nhumairas@spoh.com.sg

SINGAPURA bakal menjadi tuan rumah bagi persidangan keharmonian silang agama dan perpaduan sosial antarabangsa yang buat julung kalinya diadakan di sini.

Sidang itu akan diadakan dari 19 hingga 21 Jun ini di Pusat Konvensyen Raffles City.

Tarikh itu diumumkan Presiden Halimah Yacob semasa ditemui wartawan pada Majlis Bantuan Pembangunan Masyarakat Cina (CDAC) Tampines, semalam.

Persidangan antarabangsa ini merupakan idea Puan Halimah sendiri yang diuarakan buat kali pertama hampir setahun lalu dalam sesi iftar Ramadan di Masjid An-Nahdhab.

Beliau turut menekankan kepentingan perpaduan sosial lebih-lebih lagi menyusuli serangan penganas di New Zealand baru-baru ini.

"Apa yang telah berlaku di Christchurch menunjukkan bahawa tidak ada masyarakat yang boleh mengatakan mereka terselamat. Semua masyarakat terdedah kepada unsur ekstremisme dan

kita harus sentiasa berusaha meningkatkan keyakinan, kepercayaan antara kaum di Singapura dengan kita dapat melihat kepelbagaian yang ada di Singapura merupakan satu kekuatan, bukan kelemahan," kongsiya.

Menyentuh tentang hubungan antara kaum dan isu Islamofobia, Puan Halimah berkata:

"Terdapat banyak maklumat salah dan cerita palsu mengenai Islam yang disebarkan media dan dalam talian oleh mereka yang fobia dengan Islam yang menyebabkan segolongan orang mempunyai sikap takut terhadap orang Islam."

Persidangan Antarabangsa Masyarakat Bersatu Padu (ICSS) ini bakal dianjurkan Sekolah S. Rajaratnam bagi Pengajian Antarabangsa (RSIS), dengan sokongan Kementerian Kebudayaan, Masyarakat dan Belia (MCCY).

Tema yang bakal dikupas termasuk membina masyarakat bersatu padu serta keharmonian silang agama, menggabungkan ahli akademik, pemerintah, kumpulan agama, dan sektor sivik, dari dalam dan luar negara.

Persidangan ini bertujuan berkongsi pengalaman, bertukar pendapat, dan meluaskan kerjasama daripada wakil pelbagai negara.

Itu juga akan menyatukan pelbagai masyarakat agar sama-sama memberi komitmen bagi mewujudkan kesatuan sosial dan keharmonian silang agama.

Sewaktu lawatan ke pusat CDAC, Puan Halimah turut mengambil kesempatan itu dengan meninjau beberapa program yang diadakan kumpulan bantu diri tersebut.

Beliau berinteraksi dengan kanak-kanak daripada keluarga kurang berkemampuan di bawah program kidsREAD, di samping bertemu dengan relawan serta ibu bapa yang terlibat dalam Program Kumpulan Tugas Sekolah Yang Dibimbing (Supervised Homework Group Programme).

Selain memuji usaha CDAC dalam mendekati keluarga memerlukan, beliau memberi galakan kepada CDAC agar meneruskan usaha mereka dalam bekerjasama dengan kumpulan bantu diri lain seperti Sinda, Mendaki, antaranya.

"Saya rasa penting mengadakan wadah bersama bagi anak-anak kita, bagi mengadakan program, supaya kita dapat memberi sokongan bersepadu kepada semua masyarakat tidak kira bangsa atau agama," ujarnya.